
Fra: Espen Andersen <espen.andersen@nrk.no> 

Sendt: 8. juli 2017 13:15 

Til: Postmottak Meland 

Emne: Oppfølging og presiseringer, innsynsbegjæring fra NRK 

 

Viser til e-post sendt til postmottak@meland.kommune.no den 26. juni d.å., der vi ber om datasett 

og opplysninger knyttet til kommunens takseringsarbeid knyttet til utskriving av eiendomsskatt. 

Da vi foreløpig ikke har mottatt noen dokumenter fra Meland kommune, eller er blitt underrettet om 

forlenget saksbehandlingstid, ser vi oss nødt til å sende denne påminnelsen. Vi godtar at det kan ta 

noe ekstra tid å imøtekomme forespørselen vår, men i så fall ønsker vi å få bekreftet at begjæringen 

er mottatt og at den vil bli tatt til følge. 

 

Vi vil samtidig benytte anledningen til å komme med noe presiseringer knyttet til 

innsynsforespørselen, da vi har fått noen spørsmål underveis: 

 

1.       Vi er primært interessert i takseringsarbeid som relativt nylig er blitt utført, og da bare av 

eksterne tilbydere. Dere trenger ikke gå lengre tilbake enn det som er praktisk mulig for 

arkivsystemene deres. For takseringsarbeider som ble utført for mer enn 5 år siden, holder 

det med en kort redegjørelse i svaret til oss. 

 

2.       Hvis dere er i gang med et pågående takseringsarbeid, klarer vi oss med den 

dokumentasjonen som faktisk er tilgjengelig: Budsjetterte kostnader, hvem som utfører 

oppdraget, oppdragsbeskrivelse e.l. Om kommunen selv forvalter alle deler av arbeidet, 

holder det å skrive dette i svaret. 

 

3.       Mange kommuner har saksbehandlingssystemer som automatisk konverterer Excel-

dokumenter til PDF ved utsendelse på e-post. Det er fint om dere er oppmerksomme på 

dette, og i slike tilfeller sender oss eiendomsskattelistene for seg selv, utenom systemet. 

 

Deres postmottak har bekreftet at innsynsbegjæringen er mottatt, men vi tillater oss likevel å 

hitsette den opprinnelige innsynsforespørselen, i tilfelle den opprinnelige e-posten har kommet på 

avveie: 

Vår redaksjon ser på ulike kommuners praksis i forbindelse med utregning av eiendomsskatt. 

Ifølge opplysninger hentet fra KOSTRA-basen hos Statistisk Sentralbyrå, er Meland blant 

kommunene som har innført eiendomsskatt. Vi har allerede fått data fra flere av de største 

kommunene, herunder Oslo, Trondheim og Bodø, men arbeider nå med å gjøre oversikten 

komplett. Vi ber derfor om følgende: 

 

         I medhold av offentlighetsloven § 9, jf. § 30 ønsker vi å få utlevert en mest mulig 

oppdatert og maskinlesbar versjon (ikke pdf) av eiendomsskattetakstene i Meland 
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kommune. Vi ønsker fullstendig matrikkeladresse (gnr, bnr, fnr, snr), takst, skattenivå, 

bunnfradrag, promillesats, og beregnet skatt, samt eventuelt flagg for fritak. Filformatet 

kan for eksempel være Excel, tabulatordelt tekst, XML eller et annet redigerbart og åpent 

dokumentformat. Dersom datasettet allerede er publisert i et av de nevnte formatene, 

klarer vi oss med nettadressen. 

 

NRK er kjent med bestemmelsene om offentliggjøring av eiendomsskattelistene i 

eiendomsskatteloven, men vi ber altså om at det gjøres et nytt uttrekk etter offl. § 9, 

dersom det allerede publiserte filformatet ikke tilfredsstiller kriteriene for 

maskinlesbarhet. Vi understreker at PDF eller skannede dokumenter ikke oppfyller dette 

kravet. For ordens skyld viser vi til tidligere avgjørelser hos Sivilombudsmannen (sakene 

2016/726 og 2016/880), der retten til innsyn i særskilt dokumentformat stadfestes, blant 

annet ved at ombudsmannen i den forbindelse uttalte at "en innsynsberettiget i 

utgangspunktet har krav på at det utarbeides en sammenstilling i ethvert filformat". 

 

         Ifølge KOSTRA har ikke Meland brukt formuesgrunnlaget fra Skattedirektoratet ved 

verdisetting av boliger, men utarbeidet egne takster. Vi ber derfor om å få tilsendt 

anbudsdokumenter, tilbud, anbudsprotokoll, kontrakter, fakturaer og avtaler med 

eventuelle leverandører av tjenester som har vært relevante i forhold til kommunens 

takseringsarbeid, herunder forundersøkelser, besiktingsoppdrag, generell 

konsulentbistand og eventuell støtte til klagebehandling og annet. 

 

         Vi ønsker å vite hvilket samlet beløp Meland har brukt på ekstern bistand knyttet til 

takseringsarbeidet, fordelt på de ulike aktørene dersom det er flere. 

 

Vennlig hilsen 

Espen Andersen, 

Digital undersøkende redaksjon, NRK 


